
 
 
 

 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 



 
 
 

 

Otvíračka na Šumbarku 
 

 

 

 Na první den v novém školním roce 

jsme připravili  společnou zahajovací hru. 

Ještě před začátkem provozu jsme zašli 

na chvíli do kostela na úvodní modlitbu  

a pak už nám nic nebránilo poprvé po 

prázdninách otevřít dětem dveře 

střediska.  

 

 

 Nejprve jsme se shromáždili  

v jídelně, kde se vysvětlily pravidla a děti 

byly rozděleny do čtyř skupinek. Úkolem 

každé skupinky bylo 3x navštívit všechna 

stanoviště interních i externích 

pedagogů, kteří měli pro ně  nachystány 

různé úkoly.  

 

 

 

Za splněný úkol 

dostalo družstvo ústřižek 

zprávy, kterou bylo třeba 

na konci hry poskládat 

dohromady a nalepit na 

papír. Hra probíhala bez 

větších zádrhelů, jen 

časově se trochu 

"nestíhala" :-). 
 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 Po skončení soutěže jsme se sešli venku před střediskem, kde proběhlo 

vyhodnocení, předání odměn a zapálení "táboráku". A pak už jsme jen seděli kolem ohně, 

opékali jsme chlebíky (někteří i párečky) a taky jsme si trochu zabubnovali. 

 

 A jakou zprávu vlastně skládaly děti během hry? Poskládaný citát zněl: "Vydej se 

na cestu štěstí :-)". Tak kéž se nám to daří i v tomto školním roce :-). 

  

 

 

 

 
 

 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 



 

   Potáborový výlet 
 

 

 Na výlet jsme vyrazili v sobotu  

14. září v 7.00 hod ráno busem  

z autobusového nádraží Havířov. Dojeli 

jsme až do Bílé a odtud jsme 

pokračovali pěšky vzhůru na horu Bobek 

na hraničním Česko-Slovenském 

hřebenu.  

 

 

 

 

 

 

 Zde proběhlo mezi dětmi i vedoucími mnoho běžeckých závodů :-). Pořádně 

rozehřátí jsme pokračovali po hranici směrem k Bumbálce a cestou jsme si zahráli 

spoustu her a herních "drobniček" :-). Pěkný čas jsme také strávili na hřebenové louce.  

 Cestou k horské chatě Kmínek se nám lehce zranila Baterka, ale i to se nám 

podařilo zdárně vyřešit :-).  

 



 

 

 

 

Na Bumbálce, která byla cílem naší cesty, 

nás za odměnu čekala veselá podívaná na 

pštrosy :-) a pak už zbývala jen zpáteční 

cesta busem domů. Dá se říct, že to byl 

pěkný a nezapomenutelný výlet :-). 

 

 

 

 

 

 

 

 



Stolní tenisté opět  

v Suwalkách 
 

Rok se s rokem sešel a naše děti, 

které si oblíbily stolní tenis, se opět 

podívaly na již druhý ročník 

Mezinárodního turnaje v Suwalkách. 

 

 

 Letošní turnaj se konal 20.-23.9. 2012. Nominaci jsme nechali vyloženě na 

jednotlivých střediscích v České republice. Nakonec to dopadlo tak, že do Suwalek 

vyrazili čtyři sportovci z Havířova a tři z Brna. Havířovské středisko budou 

reprezentovat Lukáš Štětina, Ondřej Štětina, Vanesa Antlová, Matěj Mazůrek a trenér 

Jiří Matuš. Brněnské pak Martin Slavíček, Ondra Svoboda, Vojta Pollak a trenér Jan 

Traxler. První tři havířovští borci jsou již ostřílení hráči, kteří nás reprezentovali  

v květnu 2012 na Mezinárodních hrách v Krakowě, ze kterých jsme přivezli celkem pět 

medailí. Ostatní kluci na takový turnaj jedou poprvé. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Do Polska jsme vyrazili autem brzo ráno ve čtvrtek 20. 9. 2012. Čekala nás dlouhá 

cesta přes celé Polsko. Ubytovaní jsme byli jako loni v hotýlku, který je hned vedle 

haly, kde se hraje. Letošní turnaj byl rozdělen celkem do čtyř kategorií a účastnilo se 

ho celkem šest zemí. Kvalita turnaje byla opravdu na vysoké úrovni. Sešla se nejen 

salesiánská střediska, ale i sportovní oddíly a školy, které trénují profesionální 

sportovce. Celkový počet účastníků byl okolo sto šedesáti.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Turnaj byl velice dobře připraven. Slavnostní zahájení bylo netradičně zařazeno až po 

dopoledním zápasovém programu se všemi významnými osobnostmi města, které turnaj 

oficiálně zahájily. I když se všichni naši snažili, nepodařilo se bohužel ani jednomu 

 z dětí probojovat do finálových zápasů o medaile. Nejlépe si tak vedl alespoň 

Ondra Štětina, který vyhrál svou kategorii v turnaji útěchy. To však nezkazilo dojem  

z přátelské atmosféry celého turnaje, kde jsme se seznámili s novými lidmi, ale také 

potkali již staré známé. Večer prvního hracího dne byl věnován setkání všech trenérů 

na pohoštění, na kterém byla opravdu dobrá atmosféra. Po druhém hracím dnu  

a finálových zápasech následovalo slavnostní zakončení a vyhodnocení.  

Poté nás organizátoři vzali relaxovat do místního aquaparku. 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Turnaj se opět velice povedl, děti si přivezly nové zážitky a věřím, že i nové kamarády, 

které si určitě přidají na "facebook" :-). Organizátoři slíbili, že se pokusí zorganizovat 

 i třetí ročník, takže se možná za rok opět všichni sejdeme.  



Putovali jsme na Svatý kopeček 

 

 Poslední letní den, tedy 22. září, byl pro 

několik dětí z Majáku ve znamení pouti. O půl 

osmé ráno již před klubem postávalo “sedm 

statečných”, se kterými jsme se v tento 

chladný den vydali na Romskou pouť na Svatý 

kopeček u Olomouce. 

 Předpověďmi slibované mírné počasí se 

nedostavilo, bylo chladno a místy pršelo, to nás 

ale neodradilo! Nasedli jsme do zájezdového 

autobusu, který nás nejprve zavezl do 

ostravského Bosca, tam bylo oficiální zahájení 

pouti a modlitba. Poté již dva autobusy  

z Ostravy a okolí směřovaly směle ke svému cíli 

- do Olomouce.  

 

 

Aby to byla pouť, jak se patří, bylo 

třeba zdolat kopeček pěšky. Nebylo 

to sice nijak namáhavé stoupání, ale 

děti se při něm alespoň zahřály. 

Během výstupu jsme se dozvěděli 

něco o blahoslaveném Zefirínovi, 

patronovi Romů. Na Svatém kopečku 

jsme nejprve společně prožili mši 

svatou, po které jsme šli omrknout 

stánky s občerstvením a suvenýry.  

 



 Pak již následoval odpolední program, při kterém se předvedly romské kapely  

a taneční soubory z naší vlasti i ze sousedního Slovenska. Účastníci se mohli zahřát 

zdarma podávaným 

teplým čajem, děti také 

dováděním na trampolíně.  

 

 A kdo i přesto 

trpěl zimou, mohl si 

zatancovat na parádní 

romskou muziku.  

 

 

 

 

 Kolem čtvrté odpoledne se obloha pořádně zatáhla a čekal nás pěkný slejvák - 

čas jet domů. Po cestě zpátky někteří z naší výpravy vyzkoušeli, jak se spí  

v zájezdovém autobusu, ostatní se bavili prohlížením fotek či tropením vylomenin. Do 

Havířova jsme přijeli před sedmou večer, příjemně unavení a trochu promočení. 

Načerpali jsme pěkné zážitky. 



Lezecký kroužek se zúčastnil závodů v Ostravě 

 

 

 Celkem 7 chlapců a dívek  

z lezeckého kroužku se ve čtvrtek  

27. 9. 2012 zúčastnilo závodu v lezení  

v Ostravě Vítkovicích.  

 Nepřivezli jsme sice medaile, ale 

zato spousty zkušeností i zážitků. 

  

 

 

 

  

 Závod byl určen pro širokou veřejnost 

a zazávodit si mohli opravdu všichni – zkušení 

lezci i začátečníci. Během závodů byli 

závodníci rozdělení do 4 kategorií: mladší 

(do 11 let) a starší (od 12 let) a také zvlášť 

dívky a chlapci. Závody organizovalo 

občanské sdružení Blok centrum o.s.  

  

 



 

 Závodilo se v disciplínách 

lezení na rychlost a lezení na 

obtížnost a to na venkovní 

lezecké věži, která je vysoká 

přibližně 9m. Lezlo se se 

sedákem a lanem, což pro 

některé byl vůbec první takový 

zážitek. Vyškrábat se do takové 

výšky a pak si odsednout do lana, 

věřit svému úvazku i jističi  

a nechat se spustit, vyžadovalo 

od některých spoustu odvahy. 

  Proto pochvalu za 

statečný výkon i dosažené 

výsledky si zaslouží všichni! 

Konkrétně pak Vojta, Šimon, 

Bára, Radka, Verča, Anička  

i Kristýnka. 


